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§ 142 
Vuoden 2024 talousarvion ja taloussuunnitelman hyväksyminen (osittain 
pöydälle 7.12.2023) 

 
Valmistelijat / lisätiedot: 
Jyrkkä Maria 
 
 etunimi.sukunimi@espoo.fi 
 Puhelinnumero 09 816 21 
 

Päätösehdotus Esittelijä 
 Kaupunginhallitus 

 
Käsitellään 7.12.2023 kokouksessa jätetyt pöydälle jääneet toivomukset. 
 

Käsittely  
Puheenjohtaja totesi, että asia oli jätetty toivomusten osalta pöydälle 
7.12.2023 kokouksessa, ja että nyt käsitellään tuossa kokouksessa esitetyt 
toivomukset (11 kpl). 
  
(Toivomukselle kokouksessa annettu numero / toivomuksen tekijä)  
 
Nro 3.1 Johanna Värmälä (SDP) 
 
Valtuusto toivoo, että osallistavassa budjetoinnissa huomioidaan nuorten 
harrastamisemisen ja osallisuuden edistäminen. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 3.2 Karin Cederlöf (SFP) 
 
Valtuusto toivoo, että Espoo edesauttaa, että eläkeläis- ym. järjestöillä, 
joille LUVN ei enää tarjoa tiloja, on tiloja käytettävissä vuoden 2024 alusta. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 3.7 Henna Kajava (PerusS) 
 
Valtuusto toivoo, että kartoitettaisiin alustavasti mahdollisuuksia lasten ja 
nuorten kädentaitojen keskuksille muuallekin Espooseen Olarinluomassa 
sijaitsevan Gräsan kädentaitojen keskuksen lisäksi tai ainakin 
mahdollisuuksia lisätä lapsille ja nuorille tarjottavia matalan kynnyksen 
kädentaitojen harrastusmahdollisuuksia. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 



 
Nro 3.8 Hannele Kerola (SDP) 
 
Valtuusto toivoo, että Espoo pitää jatkossakin kiinni siitä, että Espoon 
oppimistulokset ovat Suomen kärkitasoa huolimatta mahdollisesta 
valtionosuusuudistuksesta. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 3.9 Sirpa Hertell (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että kaupunki kiirehtii Träskändan kartanon sisätilojen 
kunnostamista ja saamista asukkaiden yhteiseen käyttöön. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 3.10 Simon Elo (Kok.)  
 
Valtuusto toivoo, että kaupunkiympäristön toimiala varmistaa yhteistyössä 
kasvun ja oppimisen toimialan kanssa Espoon koulujen pihojen 
rakenteellisen turvallisuuden koskien luvatonta mopoilla ja skoottereilla 
ajamista koulujen pihoilla.  
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 3.11 Sirpa Hertell (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että Träskändan kartanon tulevan käytön valmistelussa 
huomioidaan Aurora-talossa toimivien taiteilijoiden toiminnan jatkuvuus. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 3.12 Elli Keisteri-Sipilä (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että espoolaisten nuorten hyvinvoinnin seurantaa 
tehostetaan ja siitä raportoidaan kerran vuodessa kaupunginhallitukselle. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 3.13 Risto Nevalinna (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että Espoon kaupunki valmistautuisi tarvittaessa 
perustamaan Finnoon lintukosteikkoon kuuluvalle Nuottasalmenniitylle 
laidunalueen umpeenkasvamisen ehkäisemiseksi ja linnusto- sekä 
luontoarvojen turvaamiseksi. 
 



Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 3.14 Peppi Seppälä (Vihr.) 
Valtuusto toivoo, että Espoon kaupunki ryhtyy selvittämään millaisia 
käytäntöjä Espoossa on koskien lääkärintodistuksen vaatimista ja yhdessä 
Länsi-Uudenmaan hyvinvointialueen kanssa pyrkii vähentämään näitä. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
Nro 3.15 Marjaana Siivola (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että investointiohjelman käsittelyn pohjaksi tehdään 
selvitys siitä, miten tilatehokkaat uudet koulurakennukset mahdollistavat 
Espoon opetussuunnitelman tuntijaon ja tavoitteiden mukaisen opetuksen 
sekä onko 1-2 luokkalaisille kaikille suunnitelmissa määritelty rauhallinen 
oma kotiluokka. 
 
Puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko toivomusehdotus hyväksyä 
yksimielisesti? Koska ehdotusta ei vastustettu, puheenjohtaja totesi 
valtuuston hyväksyneen sen yksimielisesti. 
 
 

Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti seuraavat toivomukset: 
 
Nro 3.1 Johanna Värmälä (SDP) 
 
Valtuusto toivoo, että osallistavassa budjetoinnissa huomioidaan nuorten 
harrastamisemisen ja osallisuuden edistäminen. 
 
Nro 3.2 Karin Cederlöf (SFP) 
 
Valtuusto toivoo, että Espoo edesauttaa, että eläkeläis- ym. järjestöillä, 
joille LUVN ei enää tarjoa tiloja, on tiloja käytettävissä vuoden 2024 alusta. 
 
Nro 3.7 Henna Kajava (PerusS) 
 
Valtuusto toivoo, että kartoitettaisiin alustavasti mahdollisuuksia lasten ja 
nuorten kädentaitojen keskuksille muuallekin Espooseen Olarinluomassa 
sijaitsevan Gräsan kädentaitojen keskuksen lisäksi tai ainakin 
mahdollisuuksia lisätä lapsille ja nuorille tarjottavia matalan kynnyksen 
kädentaitojen harrastusmahdollisuuksia. 
 
Nro 3.8 Hannele Kerola (SDP) 
 
Valtuusto toivoo, että Espoo pitää jatkossakin kiinni siitä, että Espoon 
oppimistulokset ovat Suomen kärkitasoa huolimatta mahdollisesta 
valtionosuusuudistuksesta. 
 
Nro 3.9 Sirpa Hertell (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että kaupunki kiirehtii Träskändan kartanon sisätilojen 
kunnostamista ja saamista asukkaiden yhteiseen käyttöön. 
 



Nro 3.10 Simon Elo (Kok.) 
 
Valtuusto toivoo, että kaupunkiympäristön toimiala varmistaa yhteistyössä 
kasvun ja oppimisen toimialan kanssa Espoon koulujen pihojen 
rakenteellisen turvallisuuden koskien luvatonta mopoilla ja skoottereilla 
ajamista koulujen pihoilla.  
 
Nro 3.11 Sirpa Hertell (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että Träskändan kartanon tulevan käytön valmistelussa 
huomioidaan Aurora-talossa toimivien taiteilijoiden toiminnan jatkuvuus. 
 
Nro 3.12 Elli Keisteri-Sipilä (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että espoolaisten nuorten hyvinvoinnin seurantaa 
tehostetaan ja siitä raportoidaan kerran vuodessa kaupunginhallitukselle. 
 
Nro 3.13 Risto Nevalinna (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että Espoon kaupunki valmistautuisi tarvittaessa 
perustamaan Finnoon lintukosteikkoon kuuluvalle Nuottasalmenniitylle 
laidunalueen umpeenkasvamisen ehkäisemiseksi ja linnusto- sekä 
luontoarvojen turvaamiseksi. 
 
Nro 3.14 Peppi Seppälä (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että Espoon kaupunki ryhtyy selvittämään millaisia 
käytäntöjä Espoossa on koskien lääkärintodistuksen vaatimista ja yhdessä 
Länsi-Uudenmaan hyvinvointialueen kanssa pyrkii vähentämään näitä. 
 
Nro 3.15 Marjaana Siivola (Vihr.) 
 
Valtuusto toivoo, että investointiohjelman käsittelyn pohjaksi tehdään 
selvitys siitä, miten tilatehokkaat uudet koulurakennukset mahdollistavat 
Espoon opetussuunnitelman tuntijaon ja tavoitteiden mukaisen opetuksen 
sekä onko 1-2 luokkalaisille kaikille suunnitelmissa määritelty rauhallinen 
oma kotiluokka. 
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